

**Questions and Answers / Questions et Réponses**

No./N°

**5**

|   |   |  |
|---|---|--|
| Project Description / Description de projet   |   |  |
| <b>Acquisition of High-Speed Cameras and Accessories</b>  |   |  |
| <b>Acquisition de caméras haute vitesse et d'accessoires</b>  |   |  |
| Solicitation No./<br>N° de sollicitation  | Departmental Representative /<br>Représentant Ministériel   | Date   |
| <b>24-58013</b>   | <b>Stéphane Lajoie,</b><br><a href="mailto:stephane.lajoie@nrc-cnrc.gc.ca">stephane.lajoie@nrc-cnrc.gc.ca</a> | <b>Mai 10 , 2024</b><br><b>10 mai 2024</b>   |
| Notice:<br>This Q&A shall form part of the tender documents and all conditions shall apply and be read in conjunction with the Request for Proposals (RFP). |   | Avis:<br>Cet Q&R fait partie intégrale des dossiers d'appel d'offres; toutes les conditions énoncées doivent être lues et appliquées en conjonction avec la demande de propositions (DDP). |

\*Le français suit

**Q1.** I am having concerns regarding this tender that is may not be on an even playing field for all who are participating in the bid. All of the lens swapping in and out and now the refusal to accept another brand of C to F - AF adapter with manual f-stop. This AOS brand of C to F - AF adapter with manual f-stop is a very simple device and is only made by the AOS camera manufacture who's this bids specifications are written around. It is made to control the iris adjustment on the Nikon lens. Other brands of C to F - AF adapter with manual f-stop are available.

**A1. We will accept alternative brands of C to F - AF adapter with manual f-stop for these two lenses but keep in mind that the cameras are to be used in applications that need expedited switching the lenses in a very short time. Hence the high quality and durability of the product and its consistency with the camera and the lenses are required.**

=====

**Q1.** Je crains que cet appel d'offres ne soit pas équitable pour tous ceux qui y participent. Toutes les permutations d'objectifs et maintenant le refus d'accepter une autre marque d'adaptateur C vers F - AF avec diaphragme manuel. Cet adaptateur C vers F - AF de marque AOS avec diaphragme manuel est un dispositif très simple et n'est fabriqué que par le fabricant de l'appareil photo AOS pour lequel les spécifications de l'appel d'offres ont été rédigées. Il est conçu pour contrôler le réglage de l'iris sur l'objectif Nikon. D'autres marques d'adaptateurs C vers F - AF avec diaphragme manuel sont disponibles.

**R1. Nous accepterons d'autres marques d'adaptateurs C vers F - AF avec diaphragme manuel pour ces deux objectifs, mais il faut garder à l'esprit que les caméras sont destinées à des applications qui nécessitent un changement rapide d'objectif dans un délai très court. La qualité et la durabilité du produit ainsi que sa compatibilité avec les caméras et les objectifs sont donc indispensables.**